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VIZITA ÎN BULGARIA A DELEGAŢIEI DE 
PARTID Şl GUVERNAMENTALE ROMÂNE

După întîlnirile prieteneşti cu 
populaţia Sofiei, încheierea convor
birilor oficiale şi semnarea Tratatu
lui de prietenie, colaborare şi asis
tenţă mutuală româno-bulgar, - dele
gaţia de partid şi guvernamentală 
a Republicii Socialiste România, con
dusă de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat, a plecat împreună cu tova
răşul Todor Jivkov, prim-secretar al 
C.C. al P.C. Bulgar, preşedintele 
Consiliului de Miniştri, într-o scur
tă călătorie prin Bulgaria.

Delegaţia română formată din to
varăşii llie Verdeţ, Leonte Răutu, 
Vasile Patilineţ, Corneliu Mănescu, 
Vasile Vlad, Nicolae Blejan, este 
însoţită de Lîcezar Avramov, Dan- 
cio Dimitrov, Kiril Nesterov, Spas 
Gospodbv.

După ce coloana oficială a stră
bătut Munţii Balcani, oaspeţii s-au 
oprit în frumosul oraş Botevgrad, 
unde mii de locuitori le-au făcut o 
primire plină de căldură. La intrarea 
in oraş, o urare încadrată de dra
pelele româneşti şi bulgare, înscrisă 
pe o mare pancartă, exprimă senti
mentele locuitorilor: „Bine aţi venit 
tovarăşi români". Pe alte pancarte 
sínt înscrise urările „Bulgaria—Ro
mânia, prietene în - veci", „Trăiască

şi înflorească prietenia dintre Botev
grad şi Ploieşti", oraşe înfrăţite ale 
3Cf'i'óí"‘doua tari.

In sunetele fanfarei, pionieri oferă 
oaspeţilor buchete de flori şi crava
te roşii. Din mulţime se scandează: 
„Vecina Drujba" (Prietenie veşnică).

Primul secretar al Comitetului o- 
răşenesc al P.C. Bulgar, Vasil Ţanov, 
adresează tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, celorlalţi oaspeţi calde 
urări de bun venit, exprimă 
bucuria cetăţenilor oraşului pen- 
Iru prilejul de a avea în mijlo
cul lor pe solii poporului român. 
Sintern bucuroşi — a spus el — că 
legăturile între Botevgrad şi Ploieşti
— oraşe înfrăţite —  între .comuna 
Pravaţ şi comuna dumneavoastră 
natală Scorniceşti, pe care le între
ţinem de mai mulţi ani, contribuie 
la adincirea prieteniei tradiţionale 
între popoarele noastre.

Preşedintele Sfatului popular oră
şenesc, Ivan Nikolciovski a înmînat 
tovarăşului Ceauşescu Medalia de 
Aur de onoare a Botevgradului, con
ferită potrivit hotărîrii Comitetului 
orăşenesc al Partidului Comunist 
Bulgar şi a Sfatului-popular orăşe
nesc. „Aşa cum aurul nu rugineşte
— a spus vorbitorul — tot astfel do
rim ca prietenia româno-bulgară să 
strălucească veşnic".

Primit cu vii aplauze, cu ovaţiile 
mulţimii, a răspuns tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu.

Cuvintul tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU

[ Dragi tovarăşi,
' Aş dori, în primul rind, să 
mulţumesc primului secretar al 
municipiului Botevgrad, dumnea
voastră, tuturor locuitorilor a- 
cestui frumos oraş, pentru primi
rea călduroasă pe care ne-aţi fă
cut-o, pentru cuvintele exprimate 
la adresa prieteniei dintre Româ
nia şi Bulgaria. Doresc, totodată, 
.să vă adresez un salut frăţesc din 
partea delegaţiei noastre, a popu
laţiei oraşului Ploieşti cu care 
sînteţi înfrăţiţi, din partea locui
torilor comunei mele natale.

Ne bucură mult faptul că vizita 
pe care o facem în Bulgaria Şi 
semnarea Tratatului de prietenie 
şi colaborare între România şi 
Bulgaria s-au transformat într-o 
adevărată sărbătoare a prieteniei 
dintre ţările noastre. (Aplauze).

în discuţiile pe care le-am avut 
cu tovarăşul Jivkov şi cu ceilalţi

Cuvintele conducătorului partidu
lui şi statului nostru au fost primite 
cu un deosebit entuziasm de miile 
de cetăţeni care aclamă îndelung 
pentru prietenia româno-bulgară.

Tinere fete oferă oaspeţilor piine şl 
sare, frumoase obiecte de artă popu
lară.

Străbătînd oraşul într-o maşină 
deschisă, tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi Todor Jivkov răspund 
aclamaţiilor îndelungi ale locuitori
lor.

In localităţile de pe întregul tra
seu pînă la Vraţa — Skravena, No- 
vacene, Mezdra —, sute şi sute de 
locuitori întimpină cu deosebită căl
dură pe oaspeţi.

Peisajul este dominat de stînci 
semeţe, pavăze naturale în atîtea 
momente grele din frămîntata istorie 
a poporului bulgar, locuri de adă
post pentru numeroasele grupuri de 
partizani în timpul războiului de e- 
liberare antifascist.

La intrarea în oraşul Vraţa, în în- 
tîmpinare au venit reprezentanţi ai 
organelor locale de partid şi de stat, 
în frunte cu Ivan Abadjiev, membru 
supleant al Biroului Politic al C.C 
al P.C. Bulgar, prim-secretar al Co
mitetului judeţean al P.C.B.

In faţă ne apare silueta noului o- 
raş modern, în plină dezvoltare. Este 
ora 10,30. Mii de cetăţeni fluturînd 
steguleţe româneşti şi bulgare, au 
ieşit în întîmpinarea oaspeţilor. Cu
vintele de bun venit pe care le ci
tim pe un mare panou îa intrarea în 
oraş sínt reluate în valuri, multipli-

mână şi bulgară cuvinte de bun ve
nit.

Preşedintele Sfatului popular al o- 
raşului, inginer Gancio Racev, salută 
cordial pe distinşii oaspeţi subliniind 
că populaţia oraşului se simte ono
rată să primească pe solii poporului 
român în frunte cu tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu.

Evocînd tradiţiile prieteniei româ- 
no-bulgare, faptul că Hristo Botev a

primit ospitalitate şi sprijin din par
tea poporului român, el a arătat că 
astăzi, în condiţiile socialismului, 
prietenia celor două popoare de pe 
malul Dunării dobîndeşte noi sem
nificaţii, noi perspective, spre bine
le lor, al cauzei socialismului şi 
păcii.

Intîmpinat cu urale şi ovaţii ia cu- 
vîntul tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Cuvintul
NICOLAE

tovarăşului
CEAUŞESCU

membri ai delegaţiei bulgare am 
convenit să acţionăm continuu 
pentru întărirea prieteniei şi cola
borării între partidele şi popoarele 
noastre, considerînd că aceasta co
respunde atit voinţei tuturor lo
cuitorilor ţărilor noastre, intere
selor făuririi noii orinduiri io 
România şi Bulgaria, cit şi cauzei 
socialismului şi păcii în întreaga lu
me. (Aplauze).

Cunoaştem că poporul bulgar 
este în preajma Congresului al X- 
lea şi ştim, de asemenea, că ora
şul dumneavoastră lucrează pentru 
a întimpină cu rezultate cit mai 
bune acest eveniment. De aceea, 
doresc, în încheiere, să urez orga
nizaţiei de partid, tuturor oame
nilor muncii din Botevgrad suc
cese tot mai mari in întîmpinarea 
Congresului al X-lea al Partidu
lui Comunist Bulgar. Vă doresc 
multă fericire şi multă sănătate. 
(Aplauze).

cîndu-se în ovaţiile şi uralele mul
ţimii. Pe întreg traseul flutură dra
pelele de stat ale României şi Bul
gariei. In acest frumos oraş asistăm 
ia o vibrantă- manifestare a sentimen
telor de stimă şi preţuire faţă de 
conducătorul partidului şi statului 
nostru, expresia prieteniei trainice 
care uneşte popoarele român şi bul
gar, satisfacţia pentru dezvoltarea 
continuă a relaţiilor dintre cele două 
ţări.

în aplauzele şi uralele mulţimii, 
oaspeţii români se îndreaptă spre 
piaţa centrală a oraşului care poar
tă numele cunoscutului revoluţionar 
bulgar Hristo.Botev. Coloana de ma
şini străbate principalele străzi ale 
acestei citadele de la poalele Mun
ţilor Stara Pianina. Orăşelul de pro
vincie de odinioară, numărînd doar 
16000 de locuitori, cu cele cîteva 
ateliere meşteşugăreşti, desfăşoară 
astăzi panorama unui oraş industrial, 
tn continuă expansiune: blocuri mo
derne, integrate armonios în peisa
jul montan, vile cochete înconjura
te de grădini, parcuri, turle' de fa
brici şi uzine, edificii moderne de 
cultură. Vraţa are astăzi 55000 de 
locuitori, tiind unul din cele mai 
înfloritoare centre ale industriei bul
gare.

In piaţa centrală a oraşului, domi
nată de monumentala statuie a lui 
Hristo Botev, o mare mulţime aş
teaptă pe oaspeţii dragi. - Pe • mari 
pancarte s ín t: scrise în limbile * 0

Dragi tovarăşi,
Doresc să vă mulţumesc pentru 

primirea făcută, pentru cuvintele 
rostite aici la adresa prieteniei 
dintre popoarele şi partidele noas
tre. Vreau, totodată, să vă adre
sez în numele delegaţiei de partid 
şi guvernamentale din România 
un salut cordial dumneavoastră, 
tuturor locuitorilor oraşului Vraţa.

într-adevăr, judeţul dumnea
voastră este vecin cu unul din ju
deţele noastre care, ca şi Vraţa, 
se află în plină dezvoltare. Ne 
bucură faptul că între conducăto
rii judeţelor şi oraşelor noastre 
există relaţii bune, că se vizitează 
reciproc. Aceasta contribuie la în
tărirea prieteniei dintre popoarele 
şi partidele noastre şi, totodată, 
prilejuieşte un schimb util de ex
perienţă în edificarea societăţii so
cialiste.

După cum ştiţi, ieri s-a semnat 
Tratatul de prietenie şi colabora
re dintre România şi Bulgaria. EI 
nu face, de fapt, decit să consfin
ţească realitatea prieteniei de 
veacuri dintre popoarele noastre. 
Şi dacă Botev a putut să-şi orga
nizeze forţele de luptă împotriva 
stăpinirii otomane pe teritoriul ro
mânesc aceasta se datoreşte faptu
lui că întotdeauna popoarele noas
tre s-au întrajutorat şi au înţeles

\
Delegaţia de partid şi guverna

mentală a Republicii Socialiste 
România depune o coroană de flori 
la Monumentul lui Hristo Botev, în 
semn de omagiu adus marelui revo
luţionar bulgar.

După depunerea coroanei, cei pre
zenţi au păstrat un moment de re
culegere.

Din Piaţa Hristo Botev, oaspeţii 
români şi persoanele care-i însoţesc 
s-au îndreptat spre sediul Comite
tului judeţean al P.C. Bulgar, unde 
a avut loc o întîlnire cu' reprezen
tanţi ai organelor locale de partid 
şi de stat. Cu acest prilej, Ivan A- 
badjiev, prim-secretar al Comitetului 
judeţean al P.C Bulgar, a prezentat 
o larga informare cu privire la dez
voltarea economică şi social-cultura- 
lă a judeţului Vraţa. Vorbitorul a 
arătat că acest judeţ a cunoscut în 
ultimii ani, ca de altfel toate regiu
nile ţării, o puternică dezvoltare. Pe 
harta judeţului Vraţa, în care pro
ducţia agricolă era preponderentă cu 
ani în urma, au apărut o serie de 
întreprinderi industriale, printre ca
re, la loc de frunte, se află marele 
combinat chimic, considerat pe bu
nă dreptate cetate a chimiei bulga
re, întreprinderi textile, o fabrică de 
ciment, un combinat de hîrtie şi ce
luloză, o uzină de electrocare. La 
începutul acestui an, în localitatea 
Kozlodui s-a deschis şantierul unei 
centrale atomoelectrice, care va in
tra in funcţiune în 1974.

Judeţul Vraţa continuă să rămînă 
principala zonă agricolă a ţării. Ac
tivitatea în acest domeniu se des
făşoară însă pe baze noi, preocupa
rea de bază fiind organizarea ştiin
ţifică a producţiei şi do
tarea tehnică superioară a 
unităţilor agricole. Judeţul Vraţa, a 
arătat primul secretar, urmează să 
fie împărţit în şase zone agricole în 
care vor funcţiona mari complexe 
agro-industrialej, două din, aceste

că numai unite pot să-şi asigure 
independenţa, bunăstarea şi feri
cirea (Aplauze). Botev se bucură 
şi în România de o adincă cinsti
re, deoarece el a militat pentru 
prietenia dintre români şi bulgari, 
şi-a dat viaţa pentru eliberarea 
patriei sale, pentru fericirea po
porului.

Noi sintern convinşi că prietenia 
dintre România şi Bulgaria, prie
tenia cu toate ţările socialiste con
tribuie la bunăstarea popoarelor 
noastre, Ia cauza socialismului şi 
păcii în lume.

dori să exprim încă o dată 
mulţumirea noastră Comitetului 
Central al Partidului Comunist 
Bulgar şi tovarăşului Jivkov pen
tru că ne-a organizat această vi
zită plăcută în judeţul şi oraşul 
Vraţa. Ne bucură faptul că oraşul 
dumneavoastră cunoaşte o rapidă 
dezvoltare şi înflorire, aceasta 
fiind o expresie vie a ro
lului conducător al partidului co
munist.

Vă urez multe succese în activi
tatea dumneavoastră de îndeplini
re' a hotărîrilor Congresului al 
X-lea al Partidului Comunist Bul
gar, care va avea loc în curînd.

Vă doresc multă sănătate şi mul
tă fericire. (Aplauze)

complexe sínt în stadiu de experi
mentare. In continuare, el s-a re
ferit la pregătirile pe care le fac

(Continuare fn pag a IV-a)

liizita in Republica Socialistă  România a delegaţiei 
de p artid  şi de s t a t  a Republicii Dem ocrate Germane

La invitaţia • Comitetului * Central; 
al Partidului Comunist Român, 
Consiliului de S ta t ' şi Consiliului 
de Miniştri ale Republicii Socia
liste România, o delegaţie de par
tid, şi de stat a Republicii Demo
crate Germane, condusă de Wal
ter ■ Ulbricht, prim-secretar al Co

mitetului Central al Partidului So
cialist Unit din Germania, preşe
dintele Consiliului de Stat al Re
publicii Democrate Germane, şi 
Willi Stoph. membru al Biroului 
Politic al Comitetului Central al 
Partidului Socialist Unit din Ger
mania, preşedintele Consiliului de 
Miniştri al Republicii Democrate

Germane, va face la începutul lu
nii decembrie a.c,, o vizită oficia
lă de prietenie îii Republica So
cialistă România.

Cu prilejul vizitei va fi semnat 
Tratatul de prietenie, .colaborare 
şi asistenţă mutuală între Republi
ca Socialistă România şi Republi
ca Democrată Germană.

Noi măsuri pentru 
ajutorarea judeţe
lor care au avut 
de suferit de pe 
urma inundaţiilor

Consiliul de Miniştri a aprobat 
suplimentarea cu 150 milioane lei 
a bugetelor judeţelor care au a- 
vut de suferit de pe urma inun
daţiilor. Din această suplimentare, 
fonduri mai mari au fost acordate 
judeţelor Satu Mare, Bistriţa-Nă- 
săud, Iaşi, Galaţi, Mureş şi Sălaj. 
Ele sínt destinate acoperirii chel
tuielilor pe care organele locale 
le-au făcut şi le vor mai face pînă 
la finele anului în vederea refa
cerii drumurilor, podurilor, a fon
dului de locuit, proprietate de stat, 
a construcţiilor social-culturale — 
şcoli, grădiniţe, cămine culturale şi 
altele — cit şi a reţelei edilitare. 
Concomitent, organele locale sínt 
sprijinite în realizarea acestor lu
crări şi cu diverse materiale şi u- 
tilaje.

Aceste noi măsuri se adaugă ce
lor. luate anterior pentru construi
rea. din fonduri de stat peste pre
vederile de plan a 5 000 de apar
tamente, precum şi sprijinului în 
bani şi materiale acordat popu
laţiei sinistrate.

(Agerpres)

INFORMAŢII
„Decada cărţii 

rom âneşti"
•  După cum am mai anunţat, 

astăzi va avea loc prima acţiu
ne publică de amploare a „De
cadei cărţii româneşti“. Este 
vorba de întîlnirea cititorilor 
şi iubitorilor de literatură si- 
bieni, cu un grup de scriitori, 
în fruntea cărora se află pres
tigiosul nume al academicianu
lui Zaharia Stancu, preşedin
tele Uniunii Scriitorilor din Re
publica Socialistă România. La 
întîlnirea de astăzi, care va a- 
vea loc în sala „Astra“, la Cra 
18, participă şi un grup de scri
itori clujeni, format din Mircea 
Zaciu, Alexandru Căprariu şi 
Mircea Tomuş.

Sínt invitaţi să participe toţi 
iubitorii de literatură din Si
biu, frecventatori ai librăriilor 
şi bibliotecilor, cititori.

•  In cadrul acţiunilor înscri
se în agenda „Decadei cărţii 
româneşti“, va avea loc luni, 
23 noiembrie 1970, la ora 18, 
în sala „Astra“, o întîlnire cu 
scriitorii: Nicolae Balotă, Eta 
Boieriu, Ştefan Augustin 
Doinaş, Radu Enescu, Ion 
Maxim, llie Măduţă, Ion Ne- 
goiţescu, Ioanichie Olteanu, Cor
nel. Regmán, Dominic Stanca şi 
Eugen Todoran. Cu această o- 
cazie, scriitorii vor acorda. au
tografe.

S p . e j i t a e . 6 L  

de estradă
Astăzi, la ora 18,30, ansam

blul de estradă al Casei armatei 
din Sibiu va susţine în sala de 
spectacole a Căminului cultural 
din Miercurea Sibiului, spec
tacolul muzical-distractiv i lu s 
trate muzicale“,

Acest spectacol ee înscrie In 
cadrul schimburilor de expe
rienţă pe care Casa armatei din 
Sibiu ie efectuează cu forma
ţiile artistice ale căminelor cul
turale din judeţ.

Festivalul
„ SIBIU  ’70“

In cadrul Festivalului concurs 
„Sibiu ’70“, duminică, la ora 
18, la Casa de cultură din Cis- 
nădie va avea-loc faza orăşe
nească la muzică uşoară.

Printre , alţii ' vor concurat 
Margareta Neagu, llie Andre« 
şoiu, Ştefan Oskar, Adam Stoi
ca, Mihai Hartmann.

Acompaniază orchestra Casei 
de cultură,, condusă de Simion 
Müller.

Pregătirea practică multilaterală a elevilor constituie una dintre preocupările majore ale cadrelor didactice. 
In fotografie: un aspect din timpul unei orc de instruire practică la cusături manuale, în atelierul Grupului

şcolar „7 Noiembrie“ din Sibiu

Orientarea şcolară şi profesională— mai 
aproape de profilul economic al judeţului

Ca urmare a recomandărilor Ministerului Mun
cii, Ministerului Invăţămîntului şi C.C. al U.T.C., 
în anul acesta a luat fiinţă la nivelul fiecărui 
judeţ cite un colectiv de lucru pentru Orientarea 
şcolară şi profesională a absolvenţilor şcolilor ge
nerale şi liceelor de cultură generală. In urma 
acţiunii desfăşurate de colectivul constituit în ju
deţul nostru, de la începutul lunii mai pînă în 
prezent, s-au conturat o serie de concluzii privi
toare la problema in chestiune. In legătură cu 
activitatea desfăşurată în această direcţie ne-am 
interesat la Oficiul forţelor de muncă Sibiu, unde 
am avut o discuţie cu tovarăşul loan Hilca, şeful 
oficiului, şi cu tovarăşul Eugen Niculescu, eco
nomist, membri ai colectivului judeţean de Orien
tare şcolară şi profesională.

— Desigur, în activitatea dv. în ce priveşte 
orientarea şcolară şi profesională, s-a ţinut sea
ma de un anumit plan de muncă, cuprinzînd 
îndatoririle ce revin colectivului în perioada 
la care ne referim. Ce sarcini au ghidat muti
ca dv.?

I. Hilca: In planul de muncă s-au prevăzut ac
ţiuni ca: stabilirea numărului de absolvenţi ai cla
sei a VIII-a din promoţia anului curent, precum 
şi din promoţiile anterioare (cu defalcarea pe me
dii — rural, urban — şi sexe), în scopul aflării 
proporţiilor care vor determina afluenţa spre di
verse unităţi şcolare sau locuri de muncă; pre
cizarea numărului de locuri pentru anul I, pre
văzute în planul de şcolarizare la toate tipurile 
de şcoli din judeţ, cu defalcarea pe meserii şi 
specialităţi; popularizarea profilului economic al 
judeţului pe sfere şi ramuri de activitate, precum 
şi pe meserii şi profesiuni; indicarea posibilităţi
lor de calificare spre care vor fi orientaţi o par
te din absolvenţii liceelor de cultură generală etc.

— Pentru atingerea obiectivelor fixate în 
planul de muncă aţi realizat o lucrare com
plexă, sintetică, pe întreg judeţul?

E. Niculescu: Se înţelege din capul locului că 
fără o privire de ansamblu asupra situaţiei din 
întreg judeţul nu e de conceput o muncă ale că
rei proiecţii se îndreaptă din prezent spre viitor. 
Orientarea şcolară şi profesională este, în bună 
măsură, o muncă de anticipare a unor direcţii 
spre care trebuie să se îndrepte preferinţele anu

mitor categorii de absolvenţi. De aceea am .în
tocmit o balanţă în care urmărim uşor şi precis 
cuprinderea absolvenţilor şcolilor generale şi ai 
liceelor de cultură generală în diverse forme de 
învăţămînt şi producţie. La fel, am realizat o 
situaţie ce se referă la prezentarea şi admiterea 
candidaţilor pentru anul şcolar 1970—1971 în licee 
de cultură generală, licee. industriale şi şcoli pro
fesionale.

— Pornind de la necesităţile reale ale ju
deţului nostru, ce aspecte vi se relevă ca fiind 
deficitare?

I. Hilca: Alegerea unei profesiuni adecvate pre
zintă o mare importanţă, deoarece de aceasta de
pinde în primul rind adaptarea rapidă a omului

Interviul nostru
la munca sa, randamentul în muncă, satisfacţia 
muncii, echilibrul psihic şi moral. In schimb, ale
gerea profesiunii în mod greşit implică o pier
dere considerabilă, atit de timp cit şi de energie. 
Din punctul de vedere al societăţii, abandonarea 
unei meserii pentru care statul a investit o anu
mită sumă de bani, reprezintă, de asemenea o pier
dere considerabilă. Din analiza efectuată de co
misia noastră rezultă că, din totalul de absolvenţi 
ai clasei a VIII-a promoţia 1970, 92 la sută au 
fost cuprinşi în învăţămîntul liceal, profesional, 
clasa a IX-a a şcolii generale sau în producţie. 
8-a observat, însă, că afluenţa candidaţilor spre 
diferite forme de-învăţămînt n-a fost în toate ca
zurile conformă eu necesităţile profilului econo
mic al ■ judeţului. Astfel, în timp ce la licee de 
specialitate şi de cultură generală numărul can
didaţilor pe un loc s-a situat între 1—2 şi 3—6, la 
şcolile profesionale şi ucenicie la locul de muncă 
cu s-a depăşit proporţia de 1/1. De aici colecti
vul nostru a desprins-o concluzie interesantă: nu
mărul de locuri din şcolile profesionale — stabilit 
exact la nivelul necesităţilor judeţului nostru — 
se completează -şi gu - tineri proveniţi din alte ju

deţe. Dar, după însuşirea meseriei şi repartizarea 
lor în unităţile de producţie din judeţul Sibiu, 
aceştia manifestă tendinţa de nerespectare a con
tractului încheiat încereînd — şi de foarte multe 
ori reuşind — să se angajeze în judeţele de ori
gine.

— Această concluzie şi celelalte aspecte care 
au rezultat în urma activităţii dv. au rămas 
în stadiu] pur constatativ ori s-a trecut Ia ela- 
borarea şi aplicarea unor măsuri eficiente?

E. Niculescu: Din iniţiativa Ministerului Muncii 
s-au întocmit micromonografii profesionale pentru 
principalele meserii care deţin o pondere însem
nată în economia ţării, necunoscute în suficientă 
măsură de absolvenţi, părinţi, cadre didactice. Este 
în studiu elaborarea unui act normativ privind 
organizarea activităţii de orientare şi selecţie pro
fesională, prin crearea unui organism de specia
litate, care să poată aplica metode ştiinţifice, mo
derne de testare a aptitudinilor şi înclinaţiilor; 
profesionale ale tinerilor absolvenţi.

Ţinînd seama de faptul că locurile în 
institutele de învăţămînt superior sínt limi
tate, aşa incit nu toţi absolvenţii liceelor de 
cultură generală pot fi cuprinşi în aceste for
me de învăţămînt, ce s-a întreprins de către 
Oficiul forţelor de muncă Sibiu în scopul re
partizării acestora în producţie?

I. Hilca: Zilnic la oficiul nostru se prezintă ab
solvenţi de liceu în căutarea unui loc de muncă- 
Combatem tendinţa unora de a ocupa numai func
ţii administrative, de birou, care nu Ie asigură 
mei o perspectivă de calificare, şi nici nu răspun
de cerinţelor celor mai stringente ale economiei 
judeţului. Acestora noi le oferim, de fiecare dată, 
o alternativă pozitivă, în sensul , că le dăm posi
bilitatea să se califice în cadrul cursurilor post- 
liceale îa diferite meserii ce pretind un volum 
ridicat de cunoştinţe teoretice. Aş aminti că re
cent la U.P.A. Sibiu au fost repartizaţi un număr 
de _ 20 absolvenţi — băieţi şi fete — care se vor 
califica în diferite meserii. Asemenea cursuri se 
vor organiza în curînd şi la „Independenţa“, 
C.E.I.L., precum şi în alte întreprinderi din Sibiu,' 
Mediaş,

6 . SHORES
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ÎM DIVELE SECTOARE ZOOTEHNICE

Pregătirile pentru sezonul 
alb sint  -  deocamdată - albe

Minuţiozitatea manifestată In unei« 
»ectoare zootehnice cu privire la 
pregătirile temeinice pentru primirea 
sezonului alb este o dovadă a capa
cităţii actualelor forme de organizare 
a muncii, de a crea cadru propice 
valorificării cit mai intensive a re
surselor locale de sporire a produc
ţiei animaliere. Trecerea ţeptelului 
d'e la regimul de păşunat la cel de 
stabulâţie reclamă o intervenţie ho- 
tărîtă a cadrelor care conduc secto
rul producţiei animaliere. Echilibrul 
fiziologic, funcţional-productiv al a- 
jsimalelor poate fi — şl este de multe 
ori —dereglat de trecerea bruscă de 
la un regim la celălalt, fără etâpi- 
zarea sâu graduarea schimbărilor de 
furajare, îngrijire, adăpare etc. Exis
tenţa acestor fenomene este atestată 
de scăderile — mâi mult sau mal 
puţin spectaculoase — de producţie.

„Pina mai ieri noi „mergeam“ cu
0 producţie zilnică de 4—5 litri lapte 
de la fiecare vacă furajată, afirmă 
inginerul şef Boris Caponi, de la 
cooperativa agricolă din Loamneş, cu 
toate că ţeptelul se află, încă de la
1 octombrie a. c. (eu mici excepţii), 
pe regim de stabulâţie. Am avut cea 
80 tone furaje suculente (borhoturi 
de la fabrica de zahăr) şi acordarea 
acestora în raţie ne-â permis să men
ţinem o producţie de lapte oarecum 
onorabilă. Dar, de cîteva zile, de 
cînd ám terminat acést furaj, pro
ducţia de lapte zilnică a scăzut brusc 
la 2,7 litri“. Din discuţia avută cu 
inginerul şef Boris Câponi a reieşit 
şi faptul că stocul existent de furaje 
— 750 tone finuri, din care 350 tone 
de leguminoase, 100 tone suculente — 
asigură (dar cum?) „scoaterea din 
iarnă“ a şeptelului (790 bovine, din 
care 354 vaci şi 51 juninci, 1 895 0- 
vine, 95 porcine). La toate cele 7 
grajduri de bovine se face cintârirea 
fînurilor acordate în raţie, brigadie
rii zootehnici manifestînd simţ gos
podăresc în această direcţie. La graj
dul din SădinCa insă nu este — deo
camdată — introdusă apa, dar s-au 
luat măsuri pentru ca in următoarele 
zile această lucrare să fie executată.

Desigur, au fost o serie de neajun
suri in realizarea producţiei agricole 
a acestui an. Dar. . .  gropile de siloz 
de la Sădinca şi Mîndra stau goale 
ş i . . . gol va rămine şi contul veni

turi din livrarea laptelui de vacă 
In perioada de iarnă la Loamneş.

Cu toate că sîntem de acord cu 
motivările întemeiate ale inginerului 
şef Boris Caponi (producţia submedio
cră înregistrată la porumb a cauzat 
„golul“ amintit în stocul de suculen
te), considerăm că preşedintele, consi
liul de conducere şi specialiştii de la 
Loamneş pot asigura, chiar în aceste 
condiţii, o sporire a actualei producţii 
dé lapte. Le stă la îndemînă prepa
rarea furajelor, respectarea progra
mului de grajd, urmărirea perseve
rentă a realizării planului de montă 
şi fătări şi alte măsuri tehnico-orga- 
nizatofice pe care cei amintiţi — de
sigur — le cunosc măi bine decît noi.

Aceleaşi coordonate, cu . . .  specific 
local, caracterizează şi alte sectoare 
zootehnice.

Ferma nr. 1, a cooperativei agrico
le Ocna Sibiului, dispune de canti
tăţi apreciabile de furaje. Inginerul 
Alexandru Dordea, şeful fermei, ad
mite însă că, de exemplu, la sucu
lente se înregistrează, încă înainte 
de venirea iernii, un deficit de 400 
tone. „Vom mai primi 200 tone bor
hoturi, iar celelalte 200 tone le vom 
procura noi cumva" — afirmă şeful 
de fermă, vorbind despre acoperirea 
deficitului existent.

In ceea ce priveşte deficitul exis
tent la fînuri, de 227 tone, acoperirea 
lui este scontată pe seama...  scurtă
rii perioadei de stabulâţie. Bineînţe
les, acestui procedeu poporul îi spu
ne „furt de căciulă proprie". Econo
miile înregistrate deocamdată nu sínt 
atit de furaje, cît d e ... producţie: 
de la fiecare din cele 355 vaci fura
jate se înregistrează o producţie zil
nică de numai 3—3,5 litri. „Producţia 
actuală ar „sălta“ considerabil dacă 
am acorda în raţia zilnică a unei 
vaci şi 10 kg suculente plus 1 kg de 
tărîţe, admite inginerul Alexandru 
Dordea. Păstrăm însă silozul pentru 
la iarnă, iar concentratele . ..  sint 
„firave“ încă de pe acum, aşa că ne 
mulţumim cu ce avem“.
\  Am reţinut şi faptul că lâ Ocna Si
biului nu s-au cumpărat furaje în 
primăvara 1970 (ceea ce e de presu
pus că se va repeta şi în 1971), dar 
am consemnat şi faptul că produc
ţia secundară de porumb de pe 10 
hectare din hotarul „Şmiţă“ se „însi- 
lozează“ prin . . .  păşunare, din cauză

•  • •

că — acum — tractoarele nu mai pot 
intra în acel teren.

Grajdurile de la Ocna Sibiului sínt 
menţinute într-o curăţenie demnă de 
toată lauda. Ventilaţia însă. . .  este 
foarte bună, dar. . .  nu există. Fu
rajele sínt date în raţie după cîntă- 
rire. Dar. . .  parcul de furaje nu este 
împrejmuit. Deci în sectorul zooteh
nic la Ocna Sibiului — lumini şi um
bre. Esté de datoria şefului de fermă 
să acţioneze ferm , pentru a restrînge 
— şi chiar elimfna — sfera de acţiu
ne a „umbrelor“, pentru ca producţia 
animalieră să se realizeze în condiţii 
optime.

O vizită la grajdurile fermei zoo
tehnice a cooperativei agricole din 
Şura Mică, ne lasă o Impresie de
zolantă. In unul din grajduri, unde 
sínt „cazaţi“ viţeii pînă la înţărcare, 
este o mizerie greu de descris, deşi 
ora de curăţenie a trecut de mult. .Şi 
în grajd '1— nici urmă de îngrijitori. 
Viţeii tuşesc şi au o stare fiziologică 
nesâtisfăcătoare. Tehnicianul operator 
de însămînţări artificiale, Virgil Popa, 
arată Că la Şura Mică nu toţi lucră
torii din zootehnie sínt deosebit de 
conştiincioşi. Starea generală a şep
telului văzut atestă însă necesitatea 
unei intervenţii hotăi-îte a Organelor 
agricole judeţene, pentru a preveni 
posibila surpriză neplăcută de a se 
înregistra mortalităţi mari în această 
fermă, care se pare nu şi-a găsit în
că ritmul normal de activitate.

GH. VALEANU
Centrul de conservare a sîngelui. Imagine din activitatea de steri

lizare a sîngelui

imsMrr. mmmmmm/mmmmmmmmmurnC O N C U R S U L
T E L O R  

S A T IR IC E

La Ulediaş »în  p ersp ectiv ă

Importante lucrări edilitare
Pe lingă dezvoltarea industrială a 

municipiului Mediaş, o amplă trans
formare se observă şi în ce priveşte 
ridicarea nivelului urbanistic. Blocu
rile noi, construite In ultimii ani, 
completează armonios arhitectura 
noului cartier Gura Cîmpului. Şi în 
viitor aici vor fi construite noi a- 
partamente confortabile.

După cum ne informează tovarăşii 
de la secţia de sistematizare st ar
hitectură a municipiului, în viitorul 
cincinal se vor construi 2 290 apar
tamente pentru care vor fi alocate

nform aţii
Faza judeţeană a Festiva

lului cultural-artistic al 
pionierilor şi şcolarilor
La clubul .Independenţa“ şi la 

Şcoala generală nr. 1 din Sibiu va 
avea loc, duminică, începînd cu 
ora 9, faza Judeţeană a Festivalu
lui cultural-artistic al pionierilor 
şi şcolarilor.

La sala clubului .Independenţa“ 
se vor întrece cele 10 coruri, 10 
formaţii de dansuri tematice şi 
populare româneşti, germane şi 
maghiare, precum şi orchestrele 
mixte. Sala festivă a Şcolii gene
rale ar. 1 va găzdui fanfarele, 
grupurile instrumentale, grupurile 
vocale, recitatorii, soliştii vocali, 
soliştii dansatori şi soliştii instru
mentişti care s-au calificat pentru 
faza respectivă.

Pentru desfacerea 
produselor din peşte

De la I.C.S Alimentara sîntem 
informaţi că în Sibiu, pe strada 
Tribunei nr. 18, se va deschide, 
în curînd, un magazin special 
pentru desfacerea peştelui şi a 
produselor din peşte. în acest 
sens, la ora actuală, se lucrează 
la realizarea unui bazin pentru 
peştele viu. Noua unitate se va 
deschide la începutul lunii de
cembrie.

Două curse pe zi
Satul Topîrcea aparţine de o- 

raşul Ócna Sibiului. Pe distanţa 
de cei 8 km care leagă cele două 
localităţi s-au încheiat, în aceas
tă toamnă, lucrările de tmpie- 
truire şi balastare a drumului 
(mai devreme decit erau preve
derile), astfel că circulaţia se face 
acum în condiţii bune. Tocmai 
datorită acestui fapt s-a îmbună
tăţit considerabil legătura intre 
cele două localităţi. De la înce
putul acestei luni topîrcenii au 
la dispoziţie autobuz care face 
cîte două curse pe zi. Prin a- 
ceasta, elevii care urmează cursu
rile Liceului teoretic din Ocna 
nu mai sínt nevoiţi să mai stea 
la internat, ei fac zilnic naveta.

fonduri de investiţii în valoare de 
118,5 milioane lei. Numai în anul 
1971 blocurilor din acest cartier şi 
din alte părţi ale municipiului vor 
fi aliniate altele noi care însumează 
550 apartamente pentru care vor fi 
alocate fonduri în valoare de 26,9. 
milioana lei. De asemenea, se vor 
construi două blocuri turn cu cite 
11 nivele a cîte 80 apartamente, din
tre care unul va ii terminat în 
cursul anului viitor.

Fonduri importante, în valoare de 
4 milioane lei, vor fi destinate lu
crărilor de canalizare a municipiu
lui, iar pentru îndiguiri — 8 milioa
ne lei.

In ce priveşte lucrările de îndigui
re, există două proiecte. Unul din
tre acestea se referă la partea din 
amonte de podul ce traversează rîul 
Tirnava, unde se va construi un dig 
de 12 m lăţime, dig ce se va întinde 
pînă la podul de lingă stadion. De 
aici el se va abate pe strada Tîr- 
navei, pentru ca să continue paralel 
cu rîul pînă în apropiere de uzina 
„AutomecanieaV Digul (care, de 
fapt, este şi şosea), se va îndrepta 
apoi spre şoseaua naţională (DN 14), 
traversînd calea ferată printr-un via
duct. O dată cu terminarea acestei 
lucrări, o mare parte a circulaţiei 
va fi dirijată pe această rută.

Cel de-al doilea proiect se referă 
la îndiguirile ce se vor executa în 
aval de pod, spre cartierul Gura 
Cîmpului.

Cu ocazia executării lucrărilor a- 
mintite va ii regularizat şi cursul 
rlului Tîrnava Mare.

Secţia de propagandă a Co
mitetului judeţean de partid or
ganizează un concurs al gazete
lor satirice din întreprinderile 
industriale şi de transporturi, 
de pe şantiere, din exploatări 
forestiere, din I.A.S. şi I.M.A., 
şcoli şi instituţii.

Concursul îşi propune spori
rea eficienţei educative a gaze
telor satirice şi permanentizarea 
activităţii acestora, crearea de 
gazete noi în principalele locuri 
de muncă (secţii, sectoare etc,).

Concursul se va desfăşura pe 
perioada 15 noiembrie 1970 — 
31 martie 1971. in trei etape:

— etapa pe întreprindere, in
stituţie, comună (15 XI 1970 — 
31 I 1971);

— etapa pe centre (Sibiu,
Mediaş, Agnita — 1—28 fe
bruarie);

— etapa judeţeană (martie 
1971 — se va finaliza cu expo
ziţia judeţeană a celor mai bu
ne gazete satirice).

Colectivelor de redacţie ale 
celor mai bune gazete satirice 
li se vor acorda următoarele 
premii:

— două premii I a 3 000 lei 
fiecare

— două premii II a 2 000 lei 
fiecare

— două premii HI a 1 500 lei 
fiecare

— şase men{iuni a 500 lei
fiecare.

PANORAMIC
COMPETIŢIONAL

SIMBÄTÄ
FOTBAL — Copşa Mică: stadion 

1 Mai, ora 14,30, Vitrometan Mediaş 
— Chimia Făgăraş (divizia C); Sibiu: 
teren Independenţa (Obor), ora 14, 
Construcţii Sibiu — Automecanica 
Mediaş şi teren Voinţa, ora 14,30, 
Metalul I.O.S. — C.F.R. Sibiu (am
bele campionat judeţean de seniori).

DUMINICA
VOLEI — Sibiu: sala Armata (sir. 

Ştefan cel Mare), Ora 9, Drapelul ro
şu Sibiu — Medicina Cluj (f) şi ora 
10,30, A.S.A. Sibiu — C.F.R. Cluj 
(m) — ambele divizia B.

FOTBAL — Sibiu: stadion Meta
lul, ora 11, C.S.M. Sibiu — Crişul 
Oradea (divizia B), avînd în deschi
dere (ora 9), Independenţa Sibiu — 
Unirea Alba Iulia (divizia C)j Copşa 
Mică: stadion 1 Mai, ora 11, Metalul 
C. Mică — Soda Ocna Mureş (divi
zia C); Cisnădie: teren Tineretului, 
oi a 11, Textila Cisnădie — Progresul 
Agnita (campionat judeţean de se
niori).

C I T I T O R I !

Reînnoiji-va din 

ii mp

a b o n a  me n i u

peniru anul 1971

a z i a r u

ibuna
EHS i b i u

azi... azi.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme relativ călduroasă cu 
cerul variabil. Vlntul va sufla slab 
pînă la potrivit din sud şl sud-vest. 
Temperaturile minime vor fi cuprin
se între minus 1 şi plus 3 grade, iar 
cele maxime vor oscila între plus 
8 şl 14 grade.

MEDIAŞ: PROGRESUL: Degetul de 
fier (orele 9,00; 11,15; 14,00; 10,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Picioare 
lungi, degete lungi (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Familia noas
tră trăznită (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şl 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Prea mic 
pentru un război atlt de mare (orele 
11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

i E
SIBIU: PACEA: Ultimul mohican 

(orelo 8,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,00); ARTA: Singurătate In doi lő
réié 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) ; TINERETULUI: Alia Romeo
şl Julieta (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
18,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: 
D-ale carnavalului (orele 10,00; 14,00; 
18,00; 18,00; 20,00); INDEPENDENŢA: 
Noile aventuri ale răzbunătorilor 
(orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) .

Din tezaurul Bibliotecii
„ASTRA“

FONDUL DE 
PERIODICE

Faima Bibliotecii „Astra“ din Sibiu 
a crescut progresiv de la înfiinţarea 
sa, o dată cu Asociaţiunea, în 1861, 
cîştigîndu-şi importanţa de Biblio
tecă naţională românească a Transil
vaniei. Destinele ei s-au integrat or
ganic şi stimulativ în cele mai pro
gresiste idealuri ale populaţiei tran
silvane, contribuind substanţial Ia 
consolidarea unei largi conştiinţe 
naţionale. Acest rol a determinat o 
cuprindere în fondurile de cărţi şi 
publicaţii, documente culturale Şi 
manuscrise, a unui tezaur spiritual 
permanent îmbogăţit, care i-a sedi
mentat o incontestabilă valoare de 
prim rang între instituţiile similare 
din ţară.

în acest fond de aur, un loc im* 
portant îl ocupă sectorul colecţiei 
de periodice, poate însă prea puţin 
cunoscut publicului larg, de o ridi
cată valoare documentară pentru ori
cine studiază istoria culturii româ
neşti, specializat al presei sau al li
teraturii transilvănene. Este o mare 
cinste pentru biblioteca sibiană cd 
dispune, pe lingă alte tezaure spi
rituale, de această rară colecţie de 
periodice, care însumează peste 
10 000 de titluri. Aici se găsesc ra
rităţi de la începutul presei româ
neşti, cum ar ti „Biblioteca româ
nească“, editată in 1827 la Budapesta 
de către Z. Carcalechi, „Foaia dumi
nicii“ din 1837, „Alăuta“, scoasă de 
Asachi la Iaşi în 1837, „Foaie pentru 
minte, inimă şi literatură“ (1838). „Ga
zeta Transilvaniei“, scoasă de Ba- 
riţiu la Braşov în Î838 etc. Biblio
teca are în Înzestrare colecţia com
pletă a periodicelor româneşti tran
silvănene din perioada interbelică. 
„Astra“ dispune şi de ziare germane 
apărute în sec. al XVIlI-lea, precum 
„Siebenbürger Bote“, sau, mai tîrziu, 
în 1843, „Archiv des Veteins für 
Siebenbürgische Landeskunde“. In 
cele peste 10 000 de titluri se includ 
periodice în limbile română, germa
nă, maghiară, franceză, rusă, engleză, 
armeană, greacă, ebraică, sirbă, ita
liană.
, Este o valoare de o excepţională 
importanţă documentară, care tre
buie să intre mai substanţial în a- 
tenţia cercetătorilor, in special lo
cali, pentru p valorificare critică.

T. P.

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST: 
Cei 1000 de ochi ai dr. Mabusse 
(orele 17,00 şi 19,00).

AGNITA: 8 MAI: Sub semnul lui 
Monte Cristo (orele 10,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Galileo Galilei (orele 16,00 şl 20,00).

BAZNA-BAl: Marele semn albas
tru (orele 17,00 şl 19,00).

OCNA SIBIULUI: Petrcceiea (ore
le 17,00 şl 19,00).

Cadru din filmul Petrecerea, care rulează la cinematograful din Ocna
Sibiului

In jurul orei 8.30 — Transmisiune 
de la Sofia a plecării spre 
patrie a delegaţiei de partid 
şi guvernamentale a Repu
blicii Socialiste România, 
condusă de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, care a făcut o vi
zită oficială de prietenie în 
Republica Populară Bulgaria.

17.00 Deschiderea emisiunii. Emi
siune îm limba germană.

18,10 Publicitate.
18.15 Bună seara, fete! Bună sea

ra, băieţii
19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19.30 Telejurnalul de scară.
20.00 Handbal masculini România 

— Iugoslavia (repriza a tl-a). 
Transmisiune de la Cluj.

20.30 Tele-enciclopedia.
21.30 Film serial. Incoruptibilii. 

Coniacul de Bouverais.
22.30 Comici vestiţi ai ecranului.
22,50 Telejurnalul de noapte.

Chariot.
23.00 Cîntec de dor.

Transmisiune de la restau
rantul „Bucur“.

23.30 închiderea emisiunii.

X  iI Şantierul de drumuri şi poduri Sibiu|
I ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS: |

— 1 maistru construcţii drumuri, pentru şantie- |  
rul Sibiu şi loturile în subordine.

$ Informaţii suplimentare, la telefon 1 10 75.
§ %^m tn m m n m in u m tu trin irtn tu rm m u m tn u m n u m tn itiiirtn tttiirn u n n î

întreprinderea de transporturi Sibiu
ANGAJEAZĂ:

— conducători auto, posesori ai permisului de con
ducere pentru categoria C, cu o activitate efecti
vă mai mare de un an de conducător de auto
vehicul de categoria C, cu stagiul militar satis
făcut, pentru specializare de 3 luni pe autovehi
cule de categoria D  (respectiv pentru obţinerea 
dreptului de a conduce autobuze).

— şofer autorizat pentru macara de 5 tone
— şoferi autobuze şi revizori tehnici
— mecanici auto
— taxatori
— zidari.

Direcţia judeţeană de poştă  
şi telecom unicaţii Sibiu

itr. 1 Mal nr. 14

angajează de urgenţă:
— CONSILIER TURIDIC
— CONTABIL REVIZOR.

Condiţiile He angajare sínt cele prevăzute de H.C.M, 
nr. 914/1968.
Alte informaţii suplimentare se pot obţine He la biroul 
personal, telefon 1 37 77.

metalurgici de metale 
neferoase Copsa Mică

ANGAJEAZĂ URGENT:
—- 1 artificier la suprafaţă, cu condiţia în

deplinirii prevederilor I.T.C. în vigoare.
Informaţii suplimentare la sediul uzinei din Copşa 
Mică, sau telefon 32, interior 114.

Uzina «Independenţa» Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENTĂ:

— ECONOMIŞTI
— STRUNGARI
— MACARAGII
— TURNĂTORI
— MUNCITORI NECALIFICAŢI.

Muzeul judeţean din Mediaş
JUDEŢUL SIBIU

C U M P Ă R Ă  C O S T U M E
DE PORT POPULAR NAŢIONAL’ ROMÂNESC
din judeţul Sibiu şi din zona celor două Tîrnave.
Ofertele se primesc la sediul muzeului, str. Viitorului 
nr. 46, telefon 12 99.

T.A.P.L. MEDIAŞ
A N U N Ţ Ă  VÎNZAREA LA LICITAŢIE

a unui APARTAMENT, în oraşul Mediaş, str. 
Kogălniceanu nr. 2, compus din: 1 cameră, bu
cătărie, cămară, verandă, boxă, pivniţă şi hol, 
în stare bună.
Licitaţia va avea loc în ziua de 5 decembrie 
1970, ora 9, la sediul organizaţiei.
La licitaţie poate participa orice persoană.

D irec ţia  a g r ic o lă  ju d eţea n ă

Centrul coordonator de protecţia 
plantelor Sibiu

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS: /
— 4 tehnicieni pentru subcentrelc de protecţia plan

telor Sălişte şi Avrig.
Studii şi vechime conform H.C.M. 1053/1960 
cap. II, anexa IV.
Salarizarea se face conform H.C.M. 914/1968. 
Cererile se primesc pînă la 25 noiembrie 1970.

Informaţii suplimentare se pot solicita de la Centrul 
de protecţia plantelor, Piaţa Unirii nr. 4, etaj II, ca
mera 107, Sibiu, telefon 1 31 82.

Mica public ita te
Vînd tuburi fîntină, scoase din pămînt de către cumpărător. Sibiu te

lefon 1 23 78. __

ytnd maşină de tricotat rectilinie Knittax, gibiu, str. Negoi 62,
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C R E Ş T E R E ,  D I V E R S I F I C A R E ,  R I T M I C I T A T E  -
în producerea $i desfacerea produselor din carne

Semnifidnd — prin toate ca
racteristicile producţiei evi
denta satisfacerii cerinţelor ali
mentara ale populaţiei, industria 
alimentară din Judeţul nostru se 
impune, dincolo de tradiţie, prin 
ceea ce e propriu dezideratelor 
actuale. Din acest punct de ve
dere Combinatul industriei ali
mentare, prin cele două fabrici 
— Fabrica de preparate şi con
serve din carne Sibiu şi „Salcon. 
serv“ — principalii furnizori de 
preparate de acest gen — contri
buie mereu mai mult la o apro
vizionare bună a reţelei noasLre 
comerciale. Susţinerea noastră nu 
este un simplu... compliment ci 
este susţinută de argumente în
tre care cele ale dinamicii canti
tative sínt edificatoare.

O primă constatare: repartiţia 
de preparate din carne a marcat 
de la an la an, ca şi de la tri
mestru la trimestru, creşteri sub
stanţiale. Astfel, pentru 1970, 
comparabil cu anul trecut, can
tităţile de preparate desfăcute au 
crescut cu 12 la sută. Fată de 
trimestrele III şi IV ale anului 
1969, repartiţia de preparate din 
carne în trimestrele 111 şi IV ale 
acestui an înscrie procentaje de 
creştere între 17 şi 20 la sută.
<Fără să luăm în considerare încă 
un aspect — acela că repartiţiile 
initiale au fost de fiecare dată 
depăşite tn desfacere prin supli
mentări provenite din rezerve in
terne, achiziţii mai precis". Iată, 
aşadar, că cerinţele populaţiei, e- 
videnl şi ele In creştere, au toa
te şansele să lie acoperite inie- 
grai In orice clipă, pentru có, e 
limpede, creşlerile acestor cerinţe 
nu pol înscrie procente de nive
lul ce iot care indică mărirea des
facerii.

încă şi alte aspecte ale desfa
cerii acestor produse vin în spri
jinul afirmaţiei dinainte. Fată de 
perioadele anterioare, structura 
sortiraentatiei s-a îmbunătăţit u- 
neori spectaculos (dacă în tri
mestrele 11 şi 111 ale acestui an, 
numărul sortimentelor varia în
tre 15—20, numai pe decada pri
mă a lunii în curs numărul aces
tora s-a dublat). Aprovizionarea 
cu aceste produse a tuturor zo
nelor judeţului s-a îmbunătăţit 
mult şi sub raportul ritmicităţii, 
nernaieîistînd situaţii ctnd de Ia 
o aprovizionate Ia alia să lipseas
că — în principalele magazine — 
preparatele din carne. Mai este 
de remarcat că nu au lipsit din 
magazine nici sortimentele mai 
ieftine şi prospăturile (parizer, 
polonez) şi nici şunca, jambonul, 
muşchiul etc. Aici este locul să 
amintim furnizorilor necesitatea 
preocupării pentru prospăturile 
de sezon (tobă, caltaboş, sînge- 
rete, subproduse pentru piftii 
etc.).

Cîteva cuvinte, şi despre re
ţeaua de desfacere: In atenţia 
noastră se află problema înfiin
ţăm unor noi magazine specia
lizate, în Sibiu (centru) iar în 
privinţa noilor cartiere, facem 
demersuri pentru devansarea ter
menelor de începere a construc
ţiei unor noi spatii comerciale.

Dar ascendenţa în desfacerea 
produselor din carne se referă 
şi la perspectivă. Asllel, reparti
ţia pentru 1971 înscrie citre care 
reprezintă creştetI procentuale de 
peste U la sută iată de acest an. 
Adăugind posibilităţile reale de 
majorare (in special la produsele 
desfăcute prin reţeaua M.Í.A. şi 
l.A.S.) avem garanţia că aprovi
zionarea populaţiei, la acest ca
pitol, va ti in acord deplin cu ce- 
ţintele.

La capătul acestor consideraţii 
pe care le-am dorit cît mai con
crete, rit mai bine fundamentate 
la se revedea cifrele) nu ne tă- 
mine altceva decit să alirmăm cu 
toată responsabilitatea că popu
laţia judeţului nhstru va găsi in 
permanentă in magazine produse 
din carne sulicienie, in sortimente 
mereu mai variate şi ia un nivel 
al desfaceri) (ritmicitate, aprovi
zionare, condiţii igienice) in acord 
cu pretenţiile justiticale.

CONSTANTIN BOER1U 
directorul Direcţiei comerci

ale a judeţului Sibiu

C a n t i t ă ţ i  s p o r i t e ,  
s o r t i m e n t e  v a r i a t e

Red.: Dacă în urmă cu vreun an 
şi ■ ceva aţi fost criticaţi pentru lipsa 
de varietate a sortim entelor, în pre
zent se observă că aţi realizat o ga
mă bogată a acestora. Care a fost 
mr.bilul redresării situaţiei şi ce ne 
puteţi spune despre activitatea co
lectivului pe care îl conduceţi?

A. G.: Critica a fost întem eiată şi 
oportună. Urm area a fost o şedinţă 
cu toţi factorii de răspundere, şedinţă 
deschisă, în care s-au discutat măsu
rile care trebuie luate pentru îmbu
nătăţirea calităţii produselor şi creş
terea gamei de sortim ente. S-a luat 
măsura ca lista cu sortim entele pre
văzute să fie stabilită cu o zi înainte, 
iar cu două zila mai devreme să se 
procure m ateria primă, cum ar fii 
plâmîni, ficat, organe de porc, slă
nină, guşă de porc. Totodată, a fost 
desemnată o persoană care, în afară 
de serviciu) C.T.C., răspunde de sec
ţia mezeluri.

Pe baza celor arătate, am reuşit ca 
minimul de sortim ente livrate zilnio 
să fie de 25, iar săptămînal ele să 
aiungă la 50—G0. Cit priveşte colec
tivul, este suficient să spunem că 
sarcinile de producţie pe primele 10 
luni ale anului în curs au fost reali
zate şi depăşite cu 100 tone de pro
duse. La baza succeselor credem că 
stă în prim ul rînd buna pregătire a 
m uncitorilor şi specialiştilor. Avem 
oameni care au învăţat m eseria din 
tată în fiu, generaţii de-a rindul, 
avem angajaţi cu vechime de peste 
25 de ani în această meserie.

Red.: Care sínt preocupările actuale 
şi de perspectivă ?

A. G.: Una dintre aceste preocupări 
este, actualmente, introducerea în fa- 
biicaţie a produselor în cutii de m a
terial plastic, produse cum ar fi pif
tia, pastele de carne. Pînă la sfîrşitul 
anului vom produce piftie în cutii de 
m aterial plastic. Ne preocupă, de ase
menea, ideea ele a introduce pe piaţă 
preparate de carne în creovac, fapt 
care ar contribui la procurarea mai 
rapidă a preparatelor respective de 
călre consumatori. Concomitent ne

De vorbă cu AUREL GORUN, 
directorul Fabricii de preparate 

ţi conserve din carne

preocupă realizarea de noi sortimente, 
specifice Sibiului, chiar dacă eie vor 
fi omologate numai pentru judeţul 
nostru.

Red.: Cum pot fi definite relaţiile 
d in tre întreprinderea dumneavoastră, 
ca producător, şi comerţ ? După ce 
considerente are loc desfacerea pro
duselor şi ce s-a întreprins pentru ca 
eJe să ajungă cît mai repede la Cum
părător ?

A. G.: Pe baza cerinţelor din co
m erţ, un delegat de la l.C.S. Alimen
tara, îm preună cu şeful producţiei, 
şeful secţiei mezeluri şi un maistru, 
de la întreprinderea noastră, stabi
lesc, în fiecare vineri, graficul de li
vrare, sortim entele pentru  săptămîna 
viitoare. Apoi, pe baza unor fişe, 
directorul, urm ăreşte zilnic realizarea 
sortim entelor propuse. O altă modali

ta te  de edificare o constituie vizitele, 
una sau două pe săptămînă, pe care 
le întreprindem  prin magazine, pen
tru  a observa cerinţele de moment.

Calitatea produselor este controlată 
riguros şi se verifică, de asemenea, 
rnodul în care ele sínt depozitate, 
păstrate.

Pentru ca preparatele să ajungă cît 
m ai repede în magazin, noi am dis
pus, din primăvară, decalarea cu o 
oră, două a program ului de încăr
care. Iar dacă au loc perturbaţii în 
desfacere, faptul se datoreşte numă
rului mic de maşini folosite de l.C.S. 
Alim entara.

Red.: Sezonul rece îşi are şl în pri
vinţa preparatelor de carne specificul 
lui. Ce ne puteţi spune despre aceste
sortim ente ?

A. G.: S-au luat din timp toate mă
surile necesare. Am pregătit deja ma
teria  prim ă pentru sortim entele spe
cifice sezonului rece şi o parte din 
ele au şi ajuns în magazin. D intre 
aceste sortim ente specifice aş aminti: 
pastă pentru ceai, lebervurşt, pastrama 
de porc şi de vită, tobă, sîngerete, 
caltaboş, jambon afum at, cîrnaţi 
proaspeţi şi afumaţi.

Zilnic desfacem, sum ai în Sibiu,, 
peste 8 tone de preparate din carne. 
Noi facem peste 60 sortim ente de 
preparate din carne şi 15 sortim ente 
de conserve, produse apreciat* nu 
numai la noi, ci şi peste hotare.

MARIN NIŢA

„Mediaşul va fi in perma
nenţă bine aprovizionat“

Jnteresîndu-ne îndeaproape de apro
vizionarea cu diverse alimente a 
populaţiei, am considerat necesar să 
lămurim cititorilor noştri cîteva as
pecte legate de producţia actuală a 
fabricii de conserve şi preparate din 
carne, „Salconserv“ Mediaş. Am ur
m ărit, de asemenea, în cadrul discu
ţiei cu inginerul-şef Emil Etz, să re 
liefăm perspectivele producţiei aces
tei unităţi în primul trim estru al a- 
rnilui viitor spre a ne da seama dacă 
există sau nu garanţia unei aprovi
zionări diverse, cantitative şi calita
tive, a populaţiei din municipiul Me
diaş cu produsele im portantei fabrici 
medieşene. I-am propus interlocutoru
lui 4 întrebări în funcţie de care am 
considerat că se pot desprinde con
cluzii edificatoare, lată-le:

1. Care este, în acest moment, si
tuaţia îndeplinirii planului de pro
ducţie pe trim estrul IV 1970 ?

2. Ce pondere ocupă Mediaşul şi ju 
deţul Sibiu în contractele dv. cu be
neficiarii ?

3. Ce gamă de sortim ente preparate 
din carne „acoperă" producţia în tre
p rinderii ?

4. Există în perspectivă garanţia li
nei producţii ritm ice, adecvată cere
rii — cantitativ şi calitativ ?

a) Ultimul trim estru este foarte im
portant pentru realizarea producţiei 
globale pentru întregul an 1970. De 
aceea în faţa comitetului de direcţie 
au stat, în perm anenţă, cîteva pro
bleme mari. Ne-am străduit, în pri
mul rînd să recuperăm răm înerile în 
urmă cauzate de inundaţii. Pînă în 
prezent planul a fost în întregim e 
recuperat. In prezent ne preocupă 
respectarea angajamentului pe care 
şi l-a asumat întreprinderea şi anume

de a da produse peste plan în valoare 
de 2 milioane lei. Pentru că ne aflăm 
în noiembrie, adică aproxim ativ la ju 
m ătatea trim estrului, am realizat pînă 
în prezent cu ceva mai m ult de ju 
m ătate din sarcina de plan. Consider 
deci că ritm icitatea producţiei este 
corespunzătoare.

b) „Salconserv“ Mediaş are benefi
ciari In multe judeţe. Livrăm  con

De vorbă cu 
EMIL ETZ, ingincr-şef

la „Salconserv“

serve unităţilor comerciale de pe în 
treg cuprinsul ţării, şi, în acest sens, 
cred că am reuşit să acoperim ce
rerea în perm anentă creştere a bene
ficiarilor noştri. In urm ă cu cîteva 
luni, numai în Sibiu am liv rat 80 tone 
conserve. Magazinele medieşene ex
pun o largă gamă de conserve cu 
m arca „Salconserv“. In ce priveşte 
preparatele din carne, num ărul be
neficiarilor noştri este mai mic, deşi 
cantităţile srnt masive. Iată în ordi
nea cantităţilor pe care le expediem 
pe adresa lor, cîţiva dintre aceşti 
beneficiari: Mediaş şi judeţul Sibiu 
(cooperaţia de consum), judeţul p im - 
boviţa, municipiul Bucureşti, judeţul 
Prahova şi judeţul Braşov. Acordăm 
o im portanţă preferenţială Mediaşului 
în sensul că livrăm  aici zilnic 3,8 tone 
pie parate din carne. Aceasta însă nu 
afectează relaţiile noastre cu ceilalţi 
beneficiari, deoarece excedentul de 
produse pe care îl realizăm e şi firesc 
ss-1 punem la dispoziţia publicului

consumator din Mediaş. După cum 
vedeţi, spre a răspunde direct la în
trebare, m unicipiul Mediaş ocupă pri
m ul loc a lît ca pondere planificată a 
livrărilor cît şi ca prioritate la pro
ducţia realizată peste jplan.

c) Gama de sortim ente preparate
din carne produse de „Salconserv“ 
este bogată şi diversă: aproximativ 
32 de produse, începînd cu toate sor
tim entele de salam şi prospături şi 
încheind cu şunca presată. La întoc
m irea gamei sortim entale şi a dife
ritelor cantităţi ce in tră  în compune
rea acesteia am ţinut seama în p ri
mul rînd de structura  cererii. Există, 
în funcţie de calităţi (şi de preţ), 3 
categorii de produse: pînă la 1(5 lei, 
pina la 24 lei şi pînă la 44 lei. Ca 
urm are a ridicării nivelului de trai 
ai populaţiei, structura cererii s-a 
schimbat m ult chiar în ultim ul an. 
Se caută mai cu seamă preparatele 
superioare, specialităţile. Acest fapt 
ne-a  a tras atenţia asupra posibilităţi
lor de valorificare superioară a căr
nii, fapt ce se reflectă în producţia 
noastră. y

d) La această a patra întrebare, 
răspunsul este, categoric, DA ! Avem 
asigurată m ateria prim ă pe bază de 
contracte aşa îneît producţia pe pri
mul trim estru al anului 1971 va fi 
m enţinută la acelaşi nivel al ritm ici
tăţii ea şi pînă acum. Un fapt sem ni
ficativ: faţă de trim estrul I al aces
tui an, producţia primului trim estru 
al anului 1971 va fi mai m are cu 95 
tone. Aşadar, în magazine vor fi 
produse din belşug, chiar mai multe 
decit în momentul de faţă.

Interviu consemnat de
VIOREL CUCU

Raionul mezelul! al magazinului 
„Central“ Sibiu — o „expoziţie“ 
zilnică a ceea ce înseamnă un sec
tor al consumului public care stă 
in atenţia tu tu ro r celor interesaţi: 
conduceri ale fabricilor şi unităţi
lor furnizoare, ale Întreprinderilor 
şi organizaţiilor comerciale eare 
fac legătura în tre  producători şi 
cumpărători. Cantităţile de prepa
rate care se desfac aici zilnic re 
prezintă fără îndoială o . . .  carte 

de vizită

Imagine din magazia de desfacere 
a produselor de la Fabrica de 
preparate şi conserve din carne 
Sibiu, de unde se expediază me
zeluri pentru 12 beneficiari. Si- 
bicnii sint, bineînţeles la loc do 
cinste in preocupările acestui co
lectiv deosebit de harnic şi de 

talentat

Foto: HORST BUCHFELNER

De la unitatea producătoare —
la magazine...

De la F.P.C.C. Sibiu 
am aflat că zilnic, în Si
biu, se desfac 8—9 tone 
de preparate din carne. 
Sínt castită ţi considera
bile, care pot satisface 
necesarul. Am făcut apoi 
un raid prin magazinele 
l.C.S. Alimentara. Situa
ţia din aceste unităţi, în
să, nu ne-a îneîntat pre
tutindeni. La magazinul 
„Central“ sosiseră 700 kg 
de preparate din carne. 
Fuseseră descărcate pe la 
ora 9,30. Uneori aprovi
zionarea se face şi pe la 
orele 12—13. Pînă atunci 
se vinde d in ă .. „'rezerve“. 
Adică două-trei sortim en
te care mai răm în din 
ziua precedentă, după 
curo am constatat uneori. 
Pînă să sosească marfa, 
lumea vine, unii cumpă
ră, alţii pleacă nem ulţu
miţi.

U nitatea nr. 121, din 
Turnisor. Era ora închi

derii — 11,30. Abia atunci 
prim iseră marfă. Deci, 
pînă la acea oră m arfa  
căutată se afla cine ştie 
pe unde. Comanda res
pectivă trebuia să fie o- 
norată cu o zi mai de
vreme, marţi, ne spunea 
responsabilul magazinu
lui, Matei Huber. Abia 
după ce s-a revenit cu o 
altă comandă a fost ex
pediată.

Dar sínt unităţi case, 
pur şi simplu, sínt ca şK, 
uitate. Şi unde? în carti
ere mari, cum ar fi, bu
năoară, unitatea nr. 96 
din Piaţa Cluj. Vizita pe 
care am făcut-o a avut 
loc miercuri. De joi aici 
nu se mai trimisese nici 
un preparat de carne, din 
cîte ne informa Elena 
Sîrbu, responsabila ma
gazinului. S-au făcut co
menzi după comenzi. 
Sínt cerinţe mari — a- 
dăuga ea î» continuare. 
Şi planul pe care îl am

de realizat este la fel. 
Cum pot oare să-l înde
plinesc dacă nu-m i trim it 
m arfă?în legătură cu a- 
cest fapt, merceologul 
loan Klein ne spunea că 
ar fi trebuit ca marţi a- 
bia să fie aprovizionat 
magazinul am intit. Dar 
era miercuri. Insă, cu 
calm, ne asigura, deşi e- 
ra ora 13, că mai este 
timp ca să ajungă maşi
na cu carne acolo în  a- 
cea zi.

Curios ni se pare că 
astfel de unităţi sínt ne
glijate. La magazinele 
mari poţi găsi ceea ce 
doreşti. Aşa, de pildă, la 
„Cibinul“ se primiseră, 
conform ultim ei comenzi, 
715 kg de preparate. Dar 
de la unitatea 96 pînă 
aici este aproape un ki
lom etru. De ce să fie o- 
bligaţi cetăţenii din car
tie r să facă această cale 
pentru a cumpăra, cînd

in doi paşi de ei se află
un magazin?

Anomalia constă toc
mai în modul de organi
zare a aprovizionării ma
gazinelor. l.C.S. Alimen
tara  nu are decît o ma
şină mare, de 4 tone, şi 
două mici, de cîte o to
nă, în vederea acestui 
lucru, şi. . .  55 de unităţi 
(între care şi la Cisnă- 
die) în care se desfac 
preparatele de carne. La 
cele mai multe d in tre e- 
le se ajunge spre prînz, 
la unele, chiar seara. Iar 
pînă atunci oamenii aş
teaptă sau sínt nevoiţi 
să bată drum uri lungi 
pînă la  alte unităţi.

De ce atîta tărăgăneală, 
viteză de melc şi nepă
sare, în vreme ce există 
suficiente cantităţi de 
preparate din carne?

Soluţionarea acestei 
chestiuni impune măsuri 
urgente!

M. N.

„Salconserv“ — o marc* * apre
cierilor venite de la cumpărători. 
Un colecliv harnic şi priceput cu 
o bună pregătire profesională, care 
ştie să-şi facă întotdeauna datoria. 
In condiţiile grele din acest aq, 
colectivul de muncă de aici a dat 
dovadă de multă dăruire pentru 
redresare, pentru îndeplinirea pla
nului anual şi respectarea angaja
mentului asum at: două milioane 

Iei producţie suplim entară

Aprovizionare ritm ică, ie rv ire  
promptă, sortim entaţie bogată, in 
consens cu cerinţele — iată preo
cuparea comună a producătorilor 
şi a lucrătorilor din unităţile co
merciale medieşene care desfac 
preparate din carne. Populaţia 
municipiului de pe Tîrnavă are 
toate motivele să fie satisfăcută 
iar viitorul le va aduce cu sigu
ranţă şi alte argumente pe a- 

ceastă . . .  temă

Foto: FRED NUSS
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ftamenli muncii din judeţul Yrata 
In Intîmplnarea Congresului al X-lea 
al P.G. Bulgar, la atmosfera însu- 
fletitoare care domneşte în preajma 
«cestui important eveniment din via
ta partidului şi statului bulgar.

Primul secretar al Comitetului ju
deţean Vraţa al P.C. Bulgar a sub
liniat, în încheiere, raporturile de 
prietenie şi colaborare cu judeţul 
vecin din partea de nord a Dunării, 
Dolj, dintre oraşele „înfrăţite" Vra- 
ţa şi Craiova. Cele două judeţe dez
voltă strînse legături de bună veci
nătate, fac schimburi utile de expe
rienţă.

A urmat apoi o discuţie priete
nească. Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
s-a interesat îndeaproape de reali
zările judeţului, de problemele pri
vind rentabilitatea complexelor agro
industriale, investiţiile alocate pen
tru modernizarea agriculturii judeţu
lui, modul de organizare a procesu
lui de creştere industrială a anima
lelor. In încheiere, secretarul gene
ral al Partidului Comunist Român a 
felicitat oariţenii muncii din judeţul 
Vraţa pentru realizările obţinute şi 
Ie-a urat noi succese în îndeplini- 
rea programului de dezvoltare vii
toare a Judeţului.

In cinstea delegaţiei de partid şi 
guvernamentale a Republicii Socia
liste România, condusă de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, vineri Ia amiază, 
primul secretar al Comitetului ju
deţean Vraţa a! P.G.B., Ivan Abad* 
Jlev, şl prlm-vîcepreşedintele Sfatului 
popular Judeţean, Klril Pencev, au 
Oferit o masă.

Au luat parte membrii delegaţii
lor română şl bulgară, precum şi 
conducători ai organelor locale de 
partid şi de stat

In timpul prînzulul, desfăşurat in
tr-o atmosferă deosebit de caldă, 
prietenească, tovarăşii Ivan Abad- 
Jlev, Ili« Vardeţ, Todor Jivkov şl 
Nicolae Geauşescn au rostit toasturi.

După-amiază, oaspeţii au făcut o 
Vizită Ia marele combinat chimic, 
mindrie a locuitorilor din Vraţa. De 
departe se profilează pe terül al
bastru turlele şl cupolele argintii 
ale combinatului. 0  suprafaţă de 
circa 80 de hectare aste străbătută 
in lung şi In lat de wriaşe conducte

Acord româno-

şuspendate, un adevărat

sovietic
Moscova 20 Corespondentul A- 

gerpres, Laurenţlu Duţă, transmi
te; In urma tratativelor care au a- 
vut loc la Moscova a fost semnat 
la 20 noiembrie acordul între gu
verne!« Republicii Socialiste 
România fi Uniunii Republicilor 
Sovietice Socialiste privind livra
rea de către Uniunea Sovietică Tie 
utilaje şi acordarea de asistenţă 
tehnioă României, In construirea 
unor obiective ale industriei con
strucţiilor de maşini pe perioada 
1071—1975.
Acordul a fost semnat din partea 

română de loan Avram, ministrul 
industriei construcţiilor de maşini, 
iar din partea sovietică de I. V. 
Arhipov, prim-vicepreşedinte al 
Comitetului de Stat al Consiliului 
de Miniştri al .U.R.S.S. pentru re
laţii economice externe.

La semnare BU participat Teo
dor Marinescu, ambasadorul extra
ordinar şi plenipotenţiar al Româ
niei în Uniunea Sovietică, S. A. 
Skacikov, preşedintele Comitetu
lui de Stat al Consiliului de Mi
niştri al U.R.S.S. pentru relaţii e- 
conomice externe, membrii celor 
două delegaţii şi membri ai amba
sadei.

In timpul vizitei In U.R.S.S., 
delegaţia română, condusă de to
varăşul loan Avram, a avut, de a- 
semenea, convorbiri cu A. I. Şokin, 
ministrul industriei electronice, şi 
A. M. Tarasov, ministrul industriei 
de automobile, precum şi cu con
ducerile ministerelor pentru con
strucţii navale şi de tractoare şi 
maşini agricole ale U.R.S.S. Au 
fost examinate posibilităţile de 
dezvoltare a cooperării şi colabo
rării în domeniile respective, pre
cum şi de creştere a livrărilor re
ciproce de maşini şi utilaje.

In încheierea vizitei, ambasa
dorul României, Teodor Marines- 
tu, a oferit un cocteil.

Au participat miniştri şi con
ducători ai unor instituţii centra
le.

păienjeniş
metal.

La intrarea în combinat, oaspeţii 
sínt întîmpinaţi cu aplauze şi ovaţii 
de muncitorii şi tehnicienii uzinei, 
care scandează pentru prietenia din
tre popoarele român şi bulgar. Ti
nere muncitoare, în pitoreşti costume 
naţionale, oferă tovarăşilor Nicolae 
Ceauşescu şi Todor Jivkov, membri
lor delegaţiei române buchete de 
flori.

Oaspeţii sínt invitaţi în sala de 
consiliu, unde directorul acestui im
portant complex industrial, ing. 
Ţvetan Danov, dă ample explicaţii 
despre activitatea şi realizările com
binatului. Construcţia acestui gigant 
al chimiei bulgare a fost terminată 
în 1967, în prezent capacitatea sa 
anuală fiind de 400 000 tone amo
niac, 600 000 tone carbamid, preCum 
şi 200 000 tone ape amoniacale care 
furnizează jumătate- din îngrăşămin- 
tele chimice produse de industria 
bulgară. Utilat cu cea mai modernă 
tehnică, combinatul de la Vraţa este 
considerat una din cele mai renta
bile întreprinderi din Bulgaria, în- 
trucît materia primă de bază — ga

zul natural — se găseşte în imedia
ta apropiere, lîngă comuna Ciren.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu s-a 
interesat de unele aspecte legate de 
eficienţa economică a combinatului, de 
organizarea producţiei.

După explicaţiile date de directo
rul combinatului, tovarăşul Ilié Ver
dét a mulţumit, în numele delega
ţiei de partid şi guvernamentale a 
Republicii Socialiste România.

Este vizitat apoi combinatul. Pre
tutindeni, muncitorii, tehnicienii şi 
inginerii au făcut o caldă primire 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu, ce
lorlalţi oaspeţi români, manifestîn- 
du-şi satisfacţia pentru cinstea de a 
avea în mijlocul lor pe solii po
porului nostru de care se simt le
gaţi prin sentimente de trainică prie
tenie.

Seara, delegaţia de partid şi gu
vernamentală a României s-a înapo
iat la Sofia.

Reportajele vizitei au fost 
realizate de:

ION MÄRGINEANU 
SORIN STRUJAN 
DUMITRU ŢINU 
GHEORGHE IEVA

Recepţie oferite de tovarăşul 
NICOLAE CEAUŞESCU

Vineri seara, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, secretar general al Par
tidului Comunist Român, preşedin
tele Consiliului de Stat al Republicii 
Socialiste România, a oferit o recep
ţie cu prilejul vizitei în Republica 
Populară Bulgaria a delegaţiei de 
partid şi guvernamentale a Republi
cii Socialiste România.

Din partea bulgară au participat: 
Todor Jivkov, Gheorghi Traikov, 
Jivko Jivkov, Ivan Popov, Stanko 
Todorov, Boris Velcev, Lîcezar A- 
vramov, Anghel Ţanev, Venelin Ko- 
ţev, Gheorghi Bokov, Sava Ganovski, 
Dancio Dimitrov, Gheorghi Kulisev, 
Mincio Mincev, Ivan Basev, Kon
stantin Tellalov, Spas Gospodov, 
Gheorghi Stoilov, membri ai C.C. al 
P.Q. Bulgar, ai Prezidiului Adunării

Populare şi ai guvernului, conducă
tori de instituţii centrale şi organi
zaţii obşteşti, generali, oameni de 
ştiinţă, artă şi cultură, ziarişti bul
gari şi străini.

Au participat tovarăşii Ilie Ver- 
deţ, Leonte Răutu, Vasile Patilineţ, 
Corneliu Mănescu, Vasile Vlad, Ni
colae Blejan, membrii delegaţiei ro
mâne, precum şi persoanele oficiale 
române care însoţesc delegaţia.

Au luat parte, de asemenea, şefi 
ai misiunilor diplomatice şi alti 
membri ai corpului diplomatic.

Au fost intonate imnurile de stat 
ale celor două ţări.

Recepţia s-a desfăşurat intr-o at
mosferă deosebit de dordială şi prie
tenească.

Delegaţia guvernamentală română
condusă de tovarăşul
♦

Gheorglie Rădulescu a sosit la Pekin
Pekin 20. — Corespondentul A- 

gerpres, Ion Gălăţeanu, transmite; 
In după-amfaza zilei de 20 noiem
brie tovarăşul Gheorglie Rădules
cu, membru al Comitetului Execu
tiv, al Prezidiului Permanent al 
C.G. al P.C.R., vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri al Republi
cii Socialiste România, şi delega
ţia guvernamentală română care a 
făcut o vizită în R.D. Vietnam, a 
sosit la Pekin. Tovarăşul Gheor- 
ghe Rădulescu şi persoanele care 
îl însoţesc va face o vizită de prie
tenie ía invitaţia guvernului chi
nez.

Pe aeroport erau arborate dra
pelele de stat ale celor două ţări. 
Mii de locuitori ai capitalei, veniţi 
în întîmpinarea oaspeţilor români, 
purtau pancarte cu urări de bun 
venit în limbile română şi chineză.

Tovarăşul Gheorghe Rădulescu 
şi persoanele care îl însoţesc au 
fost salutaţi cu căldură de Li Sien- 
nien, membru al Biroului Politic 
fel G.G. al P.G. Chinez, vicepre

mier al Consiliului de Stat; Ciu 
Hui-tzo, membru al Biroului Po
litic al C.C. al P.C. Chinez, adjunct 
al şefului Marelui Stat Major al 
Armatei Populare Chineze de Eli
berare, Li Cian, membru al C.C. 
al P.C. Chinez, adjunct al minis
trului comerţului exterior, Ciao 
Kuan-hua, adjunct al ministrului 
afacerilor externe, Sie Huai-da, 
vicepreşedinte al Comitetului pen
tru relaţii economice cu străinăta
tea, şi alte persoane oficiale chi
neze.

A fost prezent ambasadorul R.D. 
Vietnam la Pekin, Ngo Thuyen.

Au fost de faţă ambasadorul Ro
mâniei, Aurel Duma, şi membri ai 
ambasadei române.

Mulţimea care flutura steguleţe 
româneşti şi chineze a scandat ne
contenit pentru prietenia dintre 
cele două popoare şi ţări, expri- 
mînd sentimentele de profundă sti
mă pe care poporul chinez le nu
treşte faţă de poporul român.

încheierea dezbaterilor 
în problema restabilirii 
drepturilor legitime ale 
R.P. Chineze la O.N.U.

NEW YORK 20. Trimisul special 
Agerpres, C. Alexandroaie, transmi
te: Vineri, după încheierea dezba
terilor asupra problemei restabilirii 
drepturilor legitime ale Republicii 
Populare Chineze la O.N.U., înscrisă 
pe ordinea de zi a actualei sesiuni 
din iniţiativa unui grup de state, 
printre care şi România, Adunarea 
Generală a trecut la votarea proiec
telor de rezoluţie.

Proiectul de rezoluţie prezentat de 
18 state, printre care şi România; 
care cere restabilirea imediată a 
drepturilor R.P. Chineze şi expulza
rea ciankaişiştilor din O.N.U., a în
trunit 51 de voturi pentru şi 49 con
tra; 25 de delegaţii s-au abţinut. Es
te pentru prima oară, în decursul 
celor 20 de ani, perioadă în care a- 
ceastă problemă s-a aflat cu regu
laritate pe ordinea de zi a Adunării 
Generale, că o rezoluţie ce se pro
nunţă pentru lichidarea discriminării 
împotriva Chinei şi recunoaşte drep
tul legitim al poporului chinez de a 
fi reprezentat în organizaţie de cei 
pe care i-au investit cu prerogativele 
autorităţii şi puterii de stat obţine 
majoritatea simplă a voturilor ex
primate. Prin acest vot, Adunarea 
Generală a recunoscut de fapt că 
marea Chină este una şi indivizibilă: 
China — membru fondator al organi
zaţiei, China — membru permanent 
în Consiliul de Securitate.

Rezultatul votului ar impune, în 
condiţii normale, ca emisarii lui 
Cian Kai-şi să părăsească imediat 
locul Chinei pe care l-au ocupat în 
mod abuziv şi ilegal la O.N.U. 
Totuşi, datorită unei manevre de or
din procedural, unei ficţiuni juridice 
care denotă lipsă de realism politic 
şi prejudiciază autoritatea O.N.U., 
proiectul celor 18 state nu capătă 
putere executorie. Este vorba de fap
tul'că Statele Unite au iniţiat un 
proiect de rezoluţie, cărora li s-au 
mai adăugat 18 state, prin care sim
pla chestiune de ordin procedural a 
recunoaşterii drepturilor legitime ale 
Chinei la O.N.U. şi expulzării cian- 
kaişiştilor este calificată drept „o 
problemă importantă“ pentru soluţio
narea căreia ar fi necesară majori
tatea de două treimi. Dat fiind fap
tul că acest proiect a întrunit 66 de 
voturi pentru, 52 contra şi 7 abţi
neri, problema restabilirii drepturi
lor Chinei continuă să rămînă ne- 
solutionată, în ciuda faptului că re
zoluţia celor 18 state a întrunit ma
joritatea simplă de voturi.

Observatorii diplomatici de Ia 
O.N.U. evidenţiază faptul că în timp 
ce rezoluţia precizînd restabilirea 
dreptului R.P. Chineze a întrunit fa
ţă de anul trecut cu 3 voturi mai 
mult, iar cei care i s-au opus au 
fost faţă de 1969 cu 7 mai putini, 
numărul statelor care au sprijinit re
zoluţia americană a scăzut cu cinci, 
iar al acelor care i s-au opus a spo
rit cu patru. Sínt cifre cu o deosebi
tă semnificaţie politică, care atestă 
în mod incontestabil faptul că an 
de an tot mai multe state se pro
nunţă pentru lichidarea discrimină
rii intolerabile împotriva Chinei, 
pentru sporirea rolului şi prestigiu
lui O.N.U. în viata internaţională.

Vorbind în susţinerea votului Ro
mâniei, reprezentantul tării noastre, 
Constantin Ene, a spus: „Probléma 
care se pune este aceea ca Aduna
rea Generală să accepte pe locul 
unui stat membru, potrivit Cartei şi 
realităţii, reprezentarea acelui gu
vern care exercită efectiv autorita
tea şi care poate asigura drepturile 
şl obligaţiile pe care calitatea de 
membru al Naţiunilor Unite le gene
rează pentru statele membre. In ca
zul Chinei, voinţa suverană a po
porului chinez este exprimată, fără
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C oord on ate un iversale
•  SENATUL TURCIEI a ales 

joi seara în funcţia de pre
şedinte al Camerei superioare 
â Parlamentului pe Tekin Ari- 
burun, membru al Partidului 
Dreptăţii, condus de primul mi
nistru, Suleyman Demirel.

în  ce priveşte desemnarea 
preşedintelui Adunării Naţio
nale, după 27 de tururi de 
scrutin, nici una din persoanele 
propuse pentru acest post nu a 
întrunit majoritatea necesară.

•  CURTEA CU JURAŢI DIN 
NICOSIA a pronunţat verdictul 
împotriva celor patru ciprioţi 
greci vinovaţi de a fi participat, 
împreună cu fostul ministru de. 
interne, Polycarpos Gheorghad- 
jis, la complotul din 8 
martie 1970 împotriva preşedin
telui Republicii Cipru, arhie
piscopul Makarios. Acuzaţii — 
doi poliţişti şi doi civili — au 
fost condamnaţi la cite 22 de 
ani de închisoare.

•  PREŞEDINTELE SUB
COMISIEI SENATORIALE A 
S.U.A. pentru problemele Ame
rica Latine, Frank Church, a 
declarat la Ciudad de Mexico, 
unde se află în vizită, că a ve
nit categoric timpul ca Statele 
Unite să-şi revizuiască politica 
faţă de Republica Cuba. „Dacă 
nu vom reexamina politica con
tinentală faţă de Havana în 
timp util, a subliniat senatorul 
american, ne vom afla în urma 
evenimentelor“. Church a pre
cizat că se alătură acelor per
sonalităţi din Statele Unite ca
re au atras atenţia că politica 
de izolare a Cubei, promovată 
de către Organizaţia Statelor A- 
mericane la inspiraţia S.U.A., 
s-a dovedit desuetă, în timp ce 
guvernul care conduce Cuba es
te o realitate care trebuie ac
ceptată ca atare. El a reamin
tit că aceste personalităţi au 
cerut în repetate rînduri „re
examinarea cazului Cubei“ şi

normalizarea relaţiilor cu a- 
ceastă ţară. Ultimele evoluţii, şi 
îndeosebi stabilirea relaţiilor 
diplomatice între Chile şi Cuba, 
a arătat Church, constituie u- 
nul dintre cele mai puternice 
argumente în favoarea acestei 
idei.

« IN ULTIMELE 24 DE 
ORE, alte 40 de cutremure au 
zguduit localitatea italiană 
Mignano-Montelungo. De la 27 
septembrie, cînd seisme de di
ferite intensităţi au devenit 
mai frecvente, peste 350 de a- 
semenea mişcări telurice au 
fost înregistrate în acest orăşel 
din sudul Italiei. Din cauza lor, 
din cei 3 000 de locuitori, doar 
1 300 se mai găsesc în oraş, din 
care 900 s-au mutat în corturi. 
Toate activităţile economice şi 
comerciale au fost suspendate, 
în mod preventiv în oraş încă 
de luna trecută.

nici o îndoială, de către guvernul 
R.P. Chineze. Afirmaţia că restabi
lirea drepturilor legitime ale R.P. 
Chineze la O.N.U. ar echivala cu 
expulzarea unui stat din O.N.U. este 
falsă din punct de vedere juridic, 
cel puţin din două motive. Intîi, 
pentru că statele, şi nu guvernele 
sínt membre ale O.N.U. în al doilea 
rînd, pentru că presupusul stat care 
ar urma să fie exclus nu există; 
există însă persoane, emisari ai lui 
Cian Kai-şi, care vor trebui expul
zate. Teoria majorităţii de două 
treimi este deci lipsită -de susţinere 
juridică şi constituire o manevră tac
tică care urmăreşte frustrarea voin
ţei majorităţii statelor membre de 
a pune capăt unei grave injustiţii. 
Istoricul proiectelor rezoluţiilor si
milare, impuse Adunării Generale în- 
cepînd din 1961, demonstrează că a- 
cest artificiu nu a fost introdus de
cit în faţa perspectivei iminente de 
restabilire a drepturilor R.P. Chine
ze la O.N.U., ca urmare a creşterii 
cu fiecare an a numărului de state 
care au adoptat fată de China o po
ziţie realistă şi conformă cu inte
resele păcii şi înţelegerii internatio
nale“.
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ORIENTUL APROPIAT
Incidente intre armata 
iordaniană şi unităţi de 
rezistenţă palestiniene

Deficit în bugetul iordanian
Amman 20 (Agerpres), — La 

Amman s-au iniegistrat în cursul 
nopţii de miercuri spre joi inci
dente intre armata iordaniană şi 
unităţile de rezistenţă palestinie
ne, apreciate de agenţiile de pre
să ca cele mai grave de la eveni
mentele din* luna septembrie a.c. 
Un purtător de cuvint al guvernu
lui a făcut cunoscut că oficialită
ţile de la Amman au informat Co
mitetul Superior Arab, însărcinat 
cu supravegherea normalizării si
tuaţiei din Iordania, despre „vio
larea flagrantă“ a acordurilor in
tervenite între cele două părţi. 
Potrivit unui purtător de cuvint 
palestinian, Comitetul Central al 
Organizaţiei pentru eliberarea Pa
lestinei a cerut, de asemenea, Co
mitetului Superior Arab să anche
teze cauzele incidentelor. Agenţii
le de presă informează că joi a 
avut loc la Amman o întîlnire în
tre premierul iordanian Wasfi Tall 
şi lideri ai organizaţiilor de rezis-
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Ziarul italian
despre situaţia 
economică din Chile

i i

ROMA 20 (Agerpres). — Intr-un 
amplu articol consacrat situaţiei din 
Chile, ziarul „VUnita“ analizează si
tuaţia economică din această (ară, 
prezentlnd totodată perspectivele 
dezvoltării acesteia in urma victo
riei tortelor progresiste, concretiza
tă prin desemnarea ca preşedinte 
a lui Salvador Allende.

Citind date publicate de econo
mişti chilieni, ziarul arată că, In 
ultimii 60 de ani, profiturile obţinu
te de capitalul străin în Chile echi
valează cu toate bogăţiile acumulate 
în patru secole In această (ară. în
treprinderile care exploatează cuprul 
chilian au început activitatea cu o 
investifie iniţială de 3,5 milioane 
dolari. In prezent, se poale calcula 
că aceste întreprinderi, împreună cu 
cele care au exploatat salpetrul şi 
lierul, au realizat venituri ce \ se 
cifrează la îl  miliarde dolari. In 
şase decenii, monopolurile străine 
şi-au însuşit din Chile o valoare 
echivalentă cu tot ceea ce s-a creat 
în această tară, de la spitale la por
turi, de Ia comerţ Ia agricultură, de 
la mine la drumuri.

In continuare, ziarul subliniază în
semnătatea măsurilor guvernului chi

lian de a naţionaliza industria cu
prului şi efectele pozitive pe care 
le va avea această acţiune asupra 
economiei în general. Astiel, se re
marcă, între altele, că este vorba de 
100 milioane dolari pe an, care vor 
reveni statului, In afară de venituri
le realizate din prelucrarea cupru
lui brut.

Referindu-se Ia posibilităţile de a 
'asigura o activitate normală în in
dustria cuprului, după naţionalizarea 
acesteia, ziarul scrie că există toa
te condiţiile de a garanta bunul 
mers al întreprinderilor miniere, 
deoarece poporul, prin instituţii de
mocratice şi eficiente, intră în pose
sia celei mai mari bogăţii a tării.

In încheiere, „l’Unita“, evidenţiind 
sprijinul de care se bucură actuala 
politică economică a guvernului In 
rlndul maselor, reproduce un mesaj 
adresat guvernului de minerii din 
nordul tării, în care/ printre altele 
se arată: „Noi oamenii muncii din 
ramura cuprului ştim că sintern ca
pabili, Împreună cu inginerii şi teh
nicienii chilieni, nu numai să men
ţinem în activitate, dar şi să condu
cem munca în minele de cupru 
din {ară“.

tenţă palestiniene, în cadrul căre
ia a fost discutată necesitatea a- 
plicării acordurilor iordaniano-pa- 
lestiniene de la Cairo şi Amman. 
Reuniunea s-a desfăşurat în pre
zenţa lui Bahi Ladgham, preşedin
tele Comitetului Superior Arab.

Amman 20 (Agerpres). — Pier
derile suferite în economia Iorda
niei în luna septembrie, în urma 
confruntărilor armate dintre for
ţele iordaniene şi palestiniene, se 
ridică la 25 de milioane de dinari, 
a declarat ministrul economiei, 
Omar El Naboulsi.

Totodată, guvernatorul Băncii 
centrale, Khaliol Salem, a arătat 
că Iordania se află într-o situaţie 
financiară dificilă. Potrivit unor 
cercuri financiare din Amman, 20 
de milioane de dinari ar fi fost 
transferaţi în străinătate, de la 
sfîrşitul luptelor din septembrie. 
Pagubele provocate în mod direct, 
în timpul ciocnirilor, şi cele in
directe, determinate de fuga ca
pitalurilor, de plecarea unui nu
măr însemnat de specialişti (mulţi 
dintre ei refugiaţi în Liban), de o 
anumită incertitudine privind evo
luţia ulterioară a evenimentelor 
au zdruncinat în mod serios eco
nomia ţării, se afirmă la Amman.

Pe de altă parte, se relevă că 
bugetul iordanian cuprinde chel
tuieli pentru apărare, care se ridică 
la 35 de milioane de dinari, o su
mă egală fiind destinată scopurilor 
cu caracter civil. Cheltuielile mi
litare ale ţării, a precizări guver
natorul Băncii centrale, sínt aco
perite în prezent din cadrul fon
durilor furnizate de Arabia Sau- 
dită, Kuweit şi Libia, în confor
mitate cu recomandările confe
rinţei la nivel înalt a ţărilor a- 
rabe de la Khartum, din 1967. 
Khaliol Salem a precizat că, dacă 
ajutorul financiar din partea Ku
weitului şi Libiei, întrerupt în 
timpul evenimentelor din septem
brie, nu va fi reluat, se vor crea 
serioase probleme financiare — 
bugetul avînd deja un deficit de 
6 milioane dinari.

VIENA: Dezve
lirea plăcii 

comemorative 
dedicată 

domnitorului 
AI. I. Cuza

Viena 20 — Corespondentul A- 
gerpres, Petre Stăncescu, transmi
te: la Gimnaziul de fete de pe 
Billrothstrasse din Viena, pe locul 
unde în urmă cu un secol s-a aflat 
casa în care a locuit Alexandru 
loan Cuza, a avut loc festivitatea 
dezvelirii plăcii comemorative de
dicate domnitorului român. Pe 
placa de bronz, cu chipul lui Cuza 
în mijloc, este înscris, în limbile 
română şi germană, următorul 
text: „In acest loc s-a aflat casa 
în care a locuit în anii 1867—1870 
domnitorul Alexandru loan Cuza. 
Sub domnia lui s-au unit Princi
patele Române — Moldova şi 
Muntenia —, s-au realizat mari 
reforme social-eópnomice şi s-au 
pus bazele statului naţional ro
mân“.

La festivitate, au luat cuvintul 
dr. Edith Leobenstein, directoarea 
şcolii, şi Wilhelm Schlag, consilier 
în Ministerul austriac al învăţă- 
mîntului. De asemenea, a rostit un 
discurs prof. Jean Livescu, recto
rul Universităţii din Bucureşti, ca
re a evocat personalitatea ilustru
lui fiu al poporului român. Amba
sadorul României la Viena, Dumi
tru Aninoiu, a mulţumit, în cu
vintul său, autorităţilor federale 
şi vieneze pentru realizarea aces
tui act de pietate.
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